

读后续写-环境描写写作-作文报告

批改结果

得分：15.5（满分25）

我的原文

Inspired,Nate suggested they visit his Grandpa's farm. Briana agreed immediately. Nate started to notice the surroundings around them. When he bathed in the ~~sun light~~ **sunlight** 【▲书写不规范】,it felt like the amber-like sunshine was kissing every inch of his skin. As soon as they arrived at the farm,Nate's grandpa welcomed them hospitably,suggesting ~~to show them~~ **they be shown** 【▲动词形式错误,语态错误】 around. What left a first impression ~~is~~ **was** 【▲时态错误】 a huge field which was ~~overcasted by~~ **overgrown with** 【▲动词错误,介词错误】 crops. When the wind breeze gently,it looked like golden tides flooded toward him. As he lifted his head,several ~~crowds~~ **flocks** 【▲用词建议】 of sheep ~~oeccured~~ **occurred** 【▲书写不规范】 to him. Taking out his sketchpads,he decided to record the awesome scenery.

On the day of the award ceremony,the library was crowded. Nate looked around the compositions which ~~was exhibit~~ **were exhibited** 【▲主谓不一致,动词形式错误,语态错误】 in the library nervously. He couldn't find his work ~~突然~~ **Suddenly** 【▲大小写错误】,he was overwhelmed by a strong sense of achievement. Turning to Briana in no time,he said,~~without~~ **"Without** 【▲标点错误】 your inspiration,I couldn't have noticed the beauty around **me."** 【▲标点错误】 It was your words that encouraged me,so this award is for both of **us."** 【▲标点错误】 After this experience,Nate no longer ~~feels~~ **felt** 【▲时态错误】 the world ~~is~~ **was** 【▲时态错误】 boring ~~;~~ 【▲标点错误】 he could always find the hidden beauty in his life.

作文点评

综合点评

1. 内容

中

内容丰富度：学生通过“阳光像琥珀般亲吻皮肤”“金色麦田如潮水般涌来”等环境描写，“记录美景”的动作细节，以及“成就感”“被鼓励”的心理活动，生动展现了小镇的宁静与美好、人物的情感变化，场景画面感强，细节描写充分，具有感染力。

内容完整度：学生续写内容围绕“Nate受启发去农场寻找美”和“颁奖典礼上发现作品”两条主线展开，既承接了原文中Nate对小镇的困惑与Briana的引导，又通过“记录农场美景”“寻找作品”等情节实现了从“发现美”到“被认可”的闭环，核心线索自然延展且逻辑合理，整体情节有始有终。

内容融洽度：学生续写内容与原文主题（发现平凡中的美）、人物性格（Nate从自我怀疑到被激励）高度契合。Briana的鼓励、Nate用素描本记录场景等情节，均延续了原文中她对小镇的新奇感和Nate对艺术的热爱，无矛盾或无关情节，续写发展环环相扣。

2. 篇章结构

中

篇章结构衔接性：学生作答通过“Inspired,Nate suggested...”“When he bathed in the sun light”“As soon as they arrived at the farm”“When the wind breeze gently”“Taking out his sketchpads”等衔接词句，自然连接了提议参观、前往农场、观察场景、记录美景的情节；第二段通过“On the day of the award ceremony”“However”“suddenly”“After this experience”等衔接词句，连贯呈现了颁奖当天寻找作品、发现作品、表达感谢的过程，情节发展流畅。

篇章结构连贯性：第一段续写内容直接响应“Nate被Briana的话启发，提议去爷爷的农场”的段首句，详细展开了农场参观的具体场景和Nate的观察行为；第二段续写内容紧扣“比赛颁奖当天，图书馆挤满人”的段首句，自然过渡到颁奖现场的互动与感悟，两段之间通过“比赛”与“颁奖”的时间关联形成合理衔接，整体情节发展连贯合理。

3. 语法词汇

中

词汇语法准确性：学生续写内容中存在动词形式错误、时态错误、主谓不一致等问题，但整体不影响阅读理解。大部分句子结构完整，能清晰传递场景和情感。需注意动词时态一致性及常见搭配的准确性，如“is”可调整为“was”，“overcasted”可改为“overgrown with”等。

词汇语法恰当性：学生使用了“hospitably”“golden tides”“overwhelmed by a strong sense of achievement”等贴合乡村场景和情感的词汇，但“compositions which was exhibit”等表述稍显生硬。多数词汇能准确传达场景细节和人物情感，如“hidden beauty”呼应原文主题。个别短语搭配可更自然，如“compositions which was exhibit”可调整为“works on display”。

词汇语法多样性：学生运用了“amber-like sunshine”“golden tides”等比喻和拟人手法，以及强调句式“It was your words that encouraged me”，丰富了表达，但核心词汇如“field”“sheep”有重复。通过生动的场景描写和句式变化提升了文章可读性。可增加更多不同维度的描写词汇，避免核心场景词汇重复。

卷面分析

学生作答共计220字左右。卷面约有3处涂改痕迹，均为小区域涂改，如字母's'、'cro'及单词'were'被涂抹。卷面整体表现优秀，书写工整美观，排版规范有序，整体整洁度高，展现出良好的书写习惯。

语法分析

存在7类错误，11个错误。包含动词形式错误（2个）、语态错误（2个）、时态错误（3个）、动词错误（1个）、介词错误（1个）、用词建议（1个）、主谓不一致（1个）

详细分析

1. As soon as they arrived at the farm,Nate's grandpa welcomed them hospitably,suggesting ~~to show them~~ **they be shown** around.
【动词形式错误,语态错误】to show them → they be shown
【纠错依据】原句中"suggesting to show them around"的表达不够准确。"suggest"后接宾语从句时，应使用"suggest that someone do something"的结构。为了表达"建议他们被带参观"，应使用被动语态"they be shown around"。因此，将"to show"改为"they be

shown", 使句子结构正确, 表达更符合英语习惯。

2. What left a first impression ~~is~~ **was** a huge field which was ~~overcasted by~~ **overgrown with** crops.
【时态错误】is → was
【动词错误,介词错误】overcasted by → overgrown with
【纠错依据】句子描述的是过去的情景, 动词时态应与过去时间一致。原句中的"is"为现在时, 应改为过去时"was", 以保持时态一致。原句中"overcasted"不是正确的英语单词, 可能是想表达"被覆盖"的意思。正确的表达是"overgrown", 表示"被植物覆盖"。此外, "overgrown"后应搭配介词"with", 表示"被……覆盖"。因此, 将"overcasted by crops"改为"overgrown with crops"更为准确。

3. As he lifted his head,several ~~crowds~~ **flocks** of sheep ~~occured~~ **occurred** to him.
【用词建议】crowds → flocks
【纠错依据】原句中使用了"crowds of sheep", 但"crowd"通常指人群, 不适合用来描述羊群。正确的表达应为"flocks of sheep", 其中"flock"表示羊群, 更符合语境。

4. Nate looked around the compositions which ~~was exhibit~~ **were exhibited** in the library nervously.
【主谓不一致,动词形式错误,语态错误】was exhibit → were exhibited
【纠错依据】关系代词"which"指代复数名词"compositions", 因此谓语动词应使用复数形式"were", 以保持主谓一致。动词"exhibit"应使用过去分词形式"exhibited", 与前面的"were"一起构成被动语态, 表示"被展出"的意思。

5. After this experience,Nate no longer ~~feels~~ **felt** the world is boring,
【时态错误】feels → felt
【时态错误】is → was
【纠错依据】句子描述的是过去发生的事情, 动词时态应使用过去式。将"feels"改为"felt", 使动词时态与上下文一致。为了保持时态一致, "is"应改为过去式"was", 与前面的"felt"相呼应。

表达分析

易错词
sunlight | occurred | Suddenly
变式表达

- 1. show→indicate
【例句】The data indicates a rise in global temperatures.
- 2. boring→dull
【例句】The lecture was so dull that many students fell asleep.
- 3. suddenly→all of a sudden
【例句】All of a sudden, the lights went out.
- 4. have→possess
【例句】He possesses remarkable leadership skills.
- 5. decide→make up one's mind
【例句】After much thought, she finally made up her mind to study abroad.
- 6. agree→approve
【例句】The board of directors approved the new budget proposal unanimously.
- 7. strong→powerful
【例句】The powerful storm caused widespread damage.
- 8. encourage→motivate
【例句】A good leader knows how to motivate the team.
- 9. field→zone
【例句】This area is designated as a no-parking zone.
- 10. so→consequently
【例句】He didn't study and consequently failed the exam.

优秀表达

- 1. 【复杂句型】It was your words that encouraged me,so this award is for both ofus.
这句运用了强调句型'It was...that...', 有力地突出了Briana的话语对你的关键鼓励作用, 情感表达真挚自然, 非常贴合语境! 不过有个小细节可以改进: 'both ofus'中间需要加空格变成'both of us'哦~
- 2. 【生动描写】When he bathed in the sun light,itfelt like the amber-like sunshine was kissing every inch of his skin.
这句通过拟人的修辞手法(sunshine was kissing every inch of his skin)和形象的比喻(amber-like sunshine), 生动地描绘了阳光洒在身上的温暖美好, 画面感十足! 小建议: 'sun light'要写成连在一起的'sunlight', 'itfelt'中间加空格变成'it felt'会更规范~
- 3. 【生动描写】When the wind breeze gently,it looked like golden tides flooded toward him.
这句用'golden tides'来比喻风吹过庄稼的景象, 非常形象生动, 让读者能立刻想象到那片金黄涌动的画面! 小改进: 'wind breeze'有点重复啦(breeze本身指微风), 改成'the breeze blew gently'会更准确哦~

润色点拨

整篇润色

Inspired, Nate suggested they visit his Grandpa's farm. Briana agreed immediately. Along the way, Nate began to notice the surroundings around them. When he bathed in the sunlight, it felt like the amber-like sunshine was kissing every inch of his skin. As soon as they arrived at the farm, Nate's grandpa welcomed them hospitably and suggested showing them around. What left a first impression was a huge field overcasted by crops. When the wind breezed gently, it looked like golden tides flooding toward him. As he lifted his head, several flocks of sheep caught his eye. Taking out his sketchpad, he decided to record the awesome scenery.

On the day of the award ceremony, the library was crowded. Nate looked around the compositions exhibited in the library nervously. He couldn't find his work at first. However, he saw visitors surrounded in the centre of the library, where he found his work. Suddenly, he was overwhelmed by a strong sense of achievement. Turning to Briana in no time, he said, "Without your inspiration, I couldn't have noticed the beauty around me. It was your words that encouraged me, so this award is for both of us." After this experience, Nate no longer feels the world is boring; he can always find the hidden beauty in his life.

逐句点拨

词句升级

- 【原句】Nate started to notice the surroundings around them.
- [基础]Nate started to notice the surroundings around them.
- [进阶]Nate began to pay attention to the surroundings around them.
- [拔高]As they walked, Nate’s eyes slowly opened to the details of the world around them, things he’d never truly seen before.

情感深化

- 【原句】When he bathed in the sun light,it felt like the amber-like sunshine was kissing every inch of his skin.
- [基础]When he bathed in the sunlight, it felt like the amber-like sunshine was kissing every inch of his skin.
- [进阶]As he soaked in the sunlight, it felt as if the amber-hued rays were kissing every inch of his skin.
- [拔高]Basking in the sunlight, he felt the amber-colored rays caress every inch of his skin, warm and gentle as a lover’s touch.

逻辑连贯+词句升级

- 【原句】What left a first impression is a huge field which was overcasted by crops.
- [基础]What left a first impression was a huge field overcasted by crops.
- [进阶]The first thing that caught their eye was a vast field covered by crops.
- [拔高]The moment they stepped onto the farm, a sprawling field blanketed in lush crops stretched out before them, taking their breath away.

表达习惯+情感深化

- 【原句】When the wind breeze gently,it looked like golden tides flooded toward him.
- [基础]When the wind breezed gently, it looked like golden tides flooded toward him.
- [进阶]As the wind blew softly, the crops swayed like golden tides rolling toward him.
- [拔高]A soft breeze swept through the field, and the crops rippled in waves of golden light, as if the earth itself was breathing beneath him.

情感深化+词句升级

- 【原句】Turning to Briana in no time,he said,without your inspiration,I couldn't have noticed the beauty around me.
- [基础]Turning to Briana in no time, he said, "Without your inspiration, I couldn't have noticed the beauty around me."
- [进阶]Quickly turning to Briana, he said, "Without your inspiration, I would never have noticed the beauty around me."
- [拔高]Whirling around to face Briana, his eyes shining with gratitude, he whispered, "If it weren’t for you, I’d never have seen the magic hidden in this ordinary world."

👤 学生优秀示例